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Από το υπ’ αριθ. 18/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 544/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση παράτασης του χρόνου εκτέλεσης του 
έργου «Κατασκευή γέφυρας Αφών Κούσιου». 

 
         Σήμερα 24 Σεπτεμβρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε τακτική 
συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, 
Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-9-2012 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που 
δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους 
Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις 
του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Αναπληρωτής Δημάρχου Κων/νος Βοργιαζίδης και ότι υπάρχει 
νόμιμη απαρτία, αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  37 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ.Μιχαηλίδης, 5)Α. 
Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. 
Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. Παυλίδης, 10)Λ. Πουλασουχίδης, 11)Κ. 
Βοργιαζίδης, 12)Ν.Μωυσιάδης, 13)Χ. Κούτρας, 14)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
15)Χ.Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 16)Π. Τσαπαρόπουλος, 17)Μ.Παπαϊωάννου, 
18)Θ. Κορωνάς, 19)Κ. Συμεωνίδης, 20)Γ.Κάκαρης, 21)Β. Παπαδόπουλος, 
22)Κ. Κουτσαντάς, 23)Λ.Τσαβδαρίδης, 24)Α. Νεστορόπουλος, 25)Α. 
Γκαμπέσης, 26)Κ.Κοστογλίδου, 27)Β. Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 
29)Ε.Γουναράς, 30)Γ. Σουμπέκας, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ.Γκέκα, 33)Α. 
Παπαδόπουλος, 34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι.Σοφρόνωφ, 36)Γ. Μελιόπουλος, 
37)Ι.Αγγέλογλου. 

Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, 
Α.Καγκελίδης, Α. Βεσυρόπουλος.    

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ι. Λιάτσιου, Ε. Κελεσίδης, Σ.Ρίσσου, 
Ν. Αγγέλου, 

Κ.Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Α. Κακαγιάννης, 
Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. 
Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση:1) Κατά την προ ημερησίας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Π.Τσαπαρόπουλος, Κ.Συμεωνίδης, Χ.Τσιούντας και 
αποχώρησε ο κ.Π.Τσαπαρόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 526/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος και Χ.Γαϊτάνου. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.529/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Α.Παπαδόπουλος και προσήλθαν οι κ.κ. Π.Τσαπαρόπουλος και 
Χ.Γαϊτάνου. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.530/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.532/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Α.Παπαδόπουλος. και αποχώρησε ο κ. Γ.Σουμπέκας. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.534/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.535/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Κοστογλίδου, Γ.Κάκαρης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.536/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης και Ι.Αγγέλογλου. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.539/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Λ.Τσαβδαρίδης, Π.Τσαπαρόπουλος. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.540/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Α.Παπαδόπουλος και προσήλθαν οι οι κ.κ. Λ.Τσαβδαρίδης, 
Π.Τσαπαρόπουλος. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.542/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Δ.Δάσκαλος, Β.Γιαννουλάκης, Ν.Τσιαμήτρος, 
Μ.Παπαϊωάννου και προσήλθαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης, Α.Παπαδόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.543/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Β.Γιαννουλάκης, Μ.Παπαϊωάννου. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.544/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Τσιαμήτρος και αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Παπαδόπουλος και Π.τσαπαρόπουλος. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.545/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Κ.Συμεωνίδης, Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ και Σ.Κουμτσίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.546/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε.Γουναράς. 
16) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.548/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Σ.Κουμτσίδης. 
17) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.549/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης και Β.Γιαννουλάκης. 
18) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.550/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης και Β.Γιαννουλάκης και αποχώρησαν οι 
κ.κ.Ν.Τσιαμήτρος, Μ.Σουμελίδης και Γ.Κάκαρης. 
19)  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.552/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Τσιαμήτρος. 
20) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.553/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
21) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.557/2012 απόφασης προσήλθε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
22) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.565/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος και Ι.Σοφρόνωφ. 
23) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.567/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ.Κούτρας. 
24) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.569/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μελιόπουλος και Ι.Σοφρόνωφ. 
25) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.575/2012 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 18-9-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου 
Αριστομένη Λαζαρίδη,  που έχει ως εξής: 

Το έργο εκτελείται σύμφωνα με την 76/2009 μελέτη του ΤΤΔΒ, της 99/2010 
απόφασης της Δημαρχιακής Επιτροπής για έγκριση των πρακτικών δημοπρασίας και 
ανάθεσης της κατασκευής στην παραπάνω εταιρεία και της Γ/οικ/2529/7.7.2010  
σύμβασης μεταξύ της Δημάρχου και του αναδόχου. 

Το έργο σύμφωνα με τη σύμβαση είχε ημερομηνία έναρξης στις 07.07.2010, 
χρόνο κατασκευής 360 ημέρες και αρχική ημερομηνία περαίωσης στις 02.07.2011. To 
Δ.Σ. Βεροίας με τις 46/24.01.2011, 225/18.04.2011, 613/10.08.2011, 20/25.01.2012 & 
307/04.06.2012 αποφάσεις του, ενέκρινε διαδοχικές παρατάσεις προθεσμίας κατασκευής 
του έργου μέχρι τις 02.09.2012. 

Η πρώτη παράταση εγκρίθηκε με την 46/24.01.2011 απόφαση του ΔΣ, ήταν 
διαστήματος 90 ημερών και χορηγήθηκε λόγω καθυστέρησης στην συντέλεση των 
αποζημιώσεων (απαλλοτριώσεων) των παρακείμενων κατοικιών και την απόδοσή τους 
στο έργο. 

Η δεύτερη παράταση εγκρίθηκε με την 225/18.04.2011 απόφαση του ΔΣ, ήταν 
διαστήματος 60 ημερών και χορηγήθηκε λόγω των δυσμενών καιρικών συνθηκών και 
φαινομένων που επικράτησαν στο έργο στη χειμερινή περίοδο 2010-2011. 

Η τρίτη παράταση εγκρίθηκε με την 613/10.08.2011 απόφαση του ΔΣ, ήταν 
διαστήματος 30 ημερών και χορηγήθηκε λόγω καθυστέρησης από εκτέλεση απρόβλεπτων 
εργασιών ( μετακίνηση αγωγού αποχέτευσης που εμπόδιζε στην κατασκευή των 
θεμελίων, άντληση υδάτων κλπ). 

Η τέταρτη παράταση εγκρίθηκε με την 20/25.01.2012 απόφαση του ΔΣ, ήταν 
διαστήματος 150 ημερών και χορηγήθηκε χωρίς αναθεώρηση και χωρίς επιβολή ποινικών 
ρητρών λόγω συνυπευθυνότητας των δύο συμβαλλομένων μερών, δηλαδή αναδόχου και 
Δήμου Βέροιας. Ειδικότερα αφενός μεν ευθύνης του αναδόχου για καθυστερήσεις στην 
εκπόνηση της μελέτης ικριωμάτων λόγω αμφισβήτησης της υποχρέωσής του για 
εκπόνηση μελέτης μη συμβατικού αντικειμένου, και αφετέρου λόγω ανωτέρας βίας 
(καιρικών συνθηκών).  

Οι εξελίξεις που ακολούθησαν, μετά από τις διατυπωμένες διαφωνίες του 
αναδόχου σχετικά με τη συμβατικότητα των ενεργειών που του ζητήθηκαν από την 
υπηρεσία (σύνταξη μελέτης και κατασκευή των ικριωμάτων), επιβεβαίωσαν το ορθό της 
παραπάνω απόφασης, αφού σύμφωνα με την 6013/15.06.2012 απόφαση του ΓΓΑΔΜ-Θ η 
μελέτη των ικριωμάτων αποτελεί συμβατική υποχρέωση του αναδόχου και δεν δικαιούται 
πρόσθετη αμοιβή γι αυτή, ενώ σύμφωνα με την 9640/13.09.2012 όμοια απόφαση, η 
κατασκευή των ικριωμάτων που μελετήθηκαν πρέπει να αποζημιωθεί ιδιαίτερα (σύμφωνα 
με το σκεπτικό της απόφασης που επισυνάπτεται). 

Η πέμπτη παράταση εγκρίθηκε με την 307/04.06.2012 απόφαση του ΔΣ, ήταν 
διαστήματος 90 ημερών και χορηγήθηκε λόγω των εξαιρετικά ασταθών και άσχημων 
καιρικών συνθηκών (βροχοπτώσεις) που επικράτησαν στο έργο την άνοιξη του 2012. 

ΑΙΤΗΜΑ 
Ο ανάδοχος του έργου με την αριθμ. πρωτ. 45545 /31.08.2012 αίτησή του, ζητά 

νέα έγκριση παράτασης του χρόνου εκτέλεσης του έργου, από τη ημερομηνία περαίωσης 
02.09.2012 για χρονικό διάστημα 5 μηνών. Οι λόγοι τους οποίους επικαλείται είναι ότι οι 
καθυστερήσεις που σημειώθηκαν, διάρκειας πέντε μηνών μετά από την υποβολή της 
μελέτης των ικριωμάτων, δεν βαρύνουν τον ίδιο αλλά τον δήμο μας, αφού προκειμένου 
να εκτελέσει τις εργασίες ικριωμάτων και μεταγενέστερα του ξυλοτύπου, ανέμενε την 
έγκριση της μελέτης ικριωμάτων, την οποία υπέβαλε στις 01.02.2012. Η έγκριση αυτή 
πραγματοποιήθηκε από το Δημοτικό Συμβούλιο Βεροίας με την υπ’ αριθμό 
427/16.07.2012 απόφαση του. Για την έγκριση αυτή είχε προηγηθεί το υπ’ αριθμό 
5767/06.02.2012 έγγραφο της Τεχνικής Υπηρεσίας, που αποδεχόταν την σχετική μελέτη, 
καθώς και η υπ’ αριθμό 4/20-06-2012 θετική εισήγηση του Συμβουλίου Δημοσίων 
Έργων Ημαθίας. 



Επιπλέον ο ανάδοχος λόγω της επικείμενης υπογραφής της 1ης Συμπληρωματικής 
Σύμβασης Εργασιών, για την οποία προσκλήθηκε και προσκόμισε τα αντίστοιχα 
δικαιολογητικά, ζητά παράταση 3 μηνών λόγω αύξησης του αντικειμένου της σύμβασης, 
χρονικό διάστημα το οποίο ήδη προβλέφθηκε στη νέα σύμβαση που επίκειται η 
υπογραφή της. Με την υπ’ αριθμό 308/2012 απόφαση του, το Δημοτικό Συμβούλιο 
Βεροίας ενέκρινε τον ήδη τον 4ο ΑΠΕ που περιλαμβάνει τροποποίηση της 1ης 
Συμπληρωματικής Σύμβασης του έργου (η οποία δεν είχε υπογραφεί), συνολικής 
δαπάνης έργου 2,221,534.38 €, εκ των οποίων το ποσό των 141,382.27 ( με ΦΠΑ), αφορά 
την 1η  συμπληρωματική σύμβαση, για την υπογραφή της οποίας λήφθηκε και η σύμφωνη 
γνώμη του Ελεγκτικού Συνεδρίου. 

Επί των παραπάνω η Υπηρεσία μας παρατηρεί τα εξής : 
Η αρχική στατική μελέτη της γέφυρας ανατέθηκε και συντάχθηκε, εκτός 

διαδικασίας ανάθεσης και υλοποίησης μελετών του Νόμου 3316/05 και μετέπειτα, 
παραχωρήθηκε δωρεάν στον Δήμο Βέροιας. Στην εν λόγω μελέτη δεν περιλαμβανόταν 
και η απαραίτητη για την υλοποίηση του έργου μελέτη ικριωμάτων. Η στατική μελέτη 
παραλήφθηκε και εγκρίθηκε κατά Νόμο, από το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας 
προκειμένου να κατασκευασθεί. Επισημαίνεται ότι η υποβληθείσα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο αρχική μελέτη, ελέγχθηκε για την ορθότητά της και υπογράφηκε από την 
ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟΣ ΑΕ μετά από αίτημα της Δημάρχου. Τυχόν δε παραλείψεις του 
μελετητή της αρχικής μελέτης, θα ερευνούνταν μόνο στην περίπτωση σύνταξης της 
μελέτης βάση των διαδικασιών του Ν. 3316/2005 περί μελετών. Η σύνταξη της μελέτης 
ικριωμάτων, ζητήθηκε εκ μέρους της υπηρεσίας μας από τον ανάδοχο ως συμβατική του 
υποχρέωση. Ο ανάδοχος αμφισβήτησε την υποχρέωση αυτή, αλλά τελικά η ένσταση του 
αναδόχου κατά της απαίτησης της Υπηρεσίας για τη σύνταξη μελέτης ικριωμάτων 
απορρίφθηκε από τον Γενικό Γραμματέα Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδονίας 
Θράκης (απόφαση Γ.Γ.Α.Δ.Μ-Θ 6013/15.06.2012), μετά από ασκηθείσα προσφυγή του 
αναδόχου στο περιφερειακό συμβούλιο Δημοσίων έργων της Π.Κ.Μ.( Συνεδρία 6η πράξη 
41η /17.05.2012), σύμφωνα με την οποία η σύνταξη της μελέτης είναι υποχρέωση του 
αναδόχου χωρίς το δικαίωμα αμοιβής.  

Ο ανάδοχος κατέθεσε τελικά την μελέτη ικριωμάτων στις 01-02-2012 και η 
υπηρεσία τον κάλεσε με το  υπ’ αριθμό 5767/06.02.2012 έγγραφο της να εκτελέσει τις 
εργασίες της μελέτης αυτής. Παρά ταύτα ο ανάδοχος με το αριθμ. 
πρωτ.23900/21.05.2012 έγγραφο του, αμφισβήτησε την υποχρέωσή του αυτή και δήλωσε 
ότι δεν θα εκτελέσει καμία εργασία μη εγκεκριμένη (από το Δ.Σ.). Σύμφωνα δε με το 
άρθρο 37. παρ.3 του Ν.3316/05 η παραλαβή μελέτης γίνεται από την προϊσταμένη αρχή ( 
Δ.Σ. ). Η μελέτη αυτή μετά από την θετική γνωμοδότηση του Συμβουλίου Δημοσίων 
Έργων της Περιφ. Ενότητας Ημαθίας  εγκρίθηκε με την υπ ‘αριθμό 427/16.07.12 
απόφαση του Δ.Σ. Βεροίας. 

ΠΡΟΤΑΣΗ 
Ως προς το πρώτο σκέλος του αιτήματος του αναδόχου, η Υπηρεσία θεωρεί ότι το 

διάστημα καθυστέρησης της έγκρισης της μελέτης, ανέρχεται πράγματι σε πέντε μήνες ή 
150 ημέρες, αφού η μελέτη κατατέθηκε στις 01.02.2012 και εγκρίθηκε με την 
427/16.07.2012 απόφαση του Δ.Σ. Η Υπηρεσία μας αποδέχεται το αίτημα του αναδόχου 
και προτείνει την χορήγηση παράτασης 5 μηνών ή 150 ημερών στην 4η ενδεικτική 
προθεσμία του έργου (κατασκευή ικριωμάτων), καθώς και στη συνολική προθεσμία με 
αναθεώρηση. 

Ως προς το δεύτερο σκέλος του αιτήματος του αναδόχου, η Υπηρεσία θεωρεί ότι 
η υπογραφή της 1ης Συμπληρωματικής Σύμβασης Εργασιών, αυτομάτως τροποποιεί την 
προθεσμία κατασκευής του κυρίως έργου, με την χορήγηση κατά την υπογραφή της 
τριών μηνών, όπως εξάλλου προβλέπεται σ’ αυτήν, για την εκτέλεση των 
συμπληρωματικών εργασιών. Το χρονικό διάστημα αυτό θα ενσωματωθεί στην κύρια 
σύμβαση σε τροποποιημένο χρονοδιάγραμμα, παρατείνοντας και πάλι την 4η ενδεικτική 
προθεσμία του έργου (κατασκευή ικριωμάτων) καθώς και τη συνολική προθεσμία και 
πάντως πριν από την σκυροδέτηση του φορέα του έργου (5η ενδεικτική προθεσμία). 



Μετά από τα παραπάνω και σύμφωνα με το άρθρο 48 του Ν.3669/2008, 
παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει τη χορήγηση γενικής παράτασης των 
εργασιών του έργου, για χρονικό διάστημα πέντε μηνών ή 150 ημερών, με ή χωρίς 
αναθεώρηση, δηλαδή νέα ημερομηνία περαίωσης στις 02.02.2013, με την επισήμανση ότι 
η υπογραφή της συμπληρωματικής σύμβασης, θα συνοδευτεί από αυτόματη παράταση 
της κύριας σύμβασης για άλλες 90 ημέρες, διαμορφώνοντας ανάλογα και την συνολική 
ως τώρα ημερομηνία περαίωσης. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Πρόεδρε, πρόκειται για ένα αίτημα συνολικής παράτασης οκτώ μηνών, το 
οποίο αποτελείται από δυο σκέλη. Αφενός μια αυτόματη τρίμηνη παράταση που έχει να 
κάνει με την ψήφιση της πρώτης συμπληρωματικής σύμβασης. Έλεγα ότι έχουμε δυο 
τμήματα της παράτασης, ένα πρώτο, αυτό των τριών μηνών που γίνεται αυτόματα μετά 
την ψήφιση της πρώτης συμπληρωματικής σύμβασης κι ένα δεύτερο πέντε μηνών που 
έχει να κάνει με το χρονικό διάστημα που μεσολάβησε από τη στιγμή που έγινε η αίτηση, 
μάλλον η υποβολή της μελέτης των ικριωμάτων μέχρι να εγκριθεί από το Δ.Σ.  

Ένα διάστημα δηλαδή πέντε μηνών στο οποίο ο εργολάβος θεωρεί ότι δε θα 
μπορούσε να κάνει εργασίες ακριβώς για το σκοπό αυτό, συνολικά δηλαδή οκτώ μήνες.  
 Τσαβδαρίδης: Γιατί ήταν υποχρέωση της υπηρεσίας ή μάλλον γιατί είναι τώρα 
υποχρέωση της υπηρεσίας να δώσει πεντάμηνη παράταση, όταν αυτό που επικαλείται, ότι 
δηλαδή το πεντάμηνο δεν μπορούσε να λειτουργήσει, δεν υφίσταται έτσι όπως προκύπτει 
από το εισηγητικό; Γιατί λέει 01/02 κατέθεσε τη μελέτη κι εμείς στις 06/02 τον καλέσαμε 
να εκτελέσει τις εργασίες της μελέτης. Ποιά είναι η καθυστέρηση; 
 Λαζαρίδης: Αμέσως μετά, όπως περιγράφεται στη συνέχεια, ο ίδιος, με δεύτερο 
έγγραφο μας είπε ότι είναι κάτι που πρέπει να περάσει, να εγκριθεί κι από Δ.Σ. κι ήταν 
κάτι μάλιστα που το παραδέχτηκαν και του το είπαν κιόλας από το Περιφερειακό 
Συμβούλιο Δημοσίων Έργων, ότι δηλαδή δεν αρκεί μόνο η πρόταση της υπηρεσίας προς 
αυτόν αλλά και η έγκριση της μελέτης από το Δ.Σ., πράγμα που έγινε πριν από ένα-δυο 
μήνες.  

Σας είπα και πάλι, πέρασε προηγούμενα ένα αίτημά του από το Δ.Σ., αυτό της 
μελέτης των ικριωμάτων κι εκεί διαπιστώθηκε κατά τον τρίτο, τέταρτο μήνα αν θυμάμαι 
καλά, ότι έπρεπε να περάσει κι από Δ.Σ. η μελέτη αυτή, να εγκριθεί δηλαδή. 
 Αγγέλογλου: Θα ήθελα να μου επιτραπεί μια υποθετική ερώτηση, σε περίπτωση 
που είχε ανακηρυχθεί έκπτωτος ο ανάδοχος, θα μπορούσε να βρεθεί μια εταιρία, αν έχετε 
διαμορφώσει άποψη, που να ολοκληρώσει το έργο;  
 Λαζαρίδης: Εντελώς έτσι θεωρητικό το ερώτημα, για να πω την αλήθεια έγιναν 
τέτοιες κουβέντες, βολιδοσκοπήσαμε, αλλά αφ’ ης στιγμής δεν έγινε κάτι τέτοιο, δεν 
είναι και κάτι εύκολο βέβαια, έτσι;  

Η έκπτωση έχουμε ξαναπεί σ’ αυτήν την αίθουσα, δεν είναι κάτι που το εύχεται 
κανείς, οδηγεί συνήθως σε μια ατέρμονη διαδικασία χρονικά και δε βρίσκεις τον επόμενο 
την άλλη μέρα δηλαδή. Αυτό το έχουμε ξαναπεί, ήμασταν σαφείς, είναι πολιτική 
απόφαση να μην το κάνουμε με κάθε ευκολία. 
 Νεστορόπουλος: Αντιδήμαρχε, από ό,τι βλέπω εδώ, την πρώτη συμπληρωματική 
σύμβαση το Δ.Σ. πήρε απόφαση στις 11/07/2011.  

Πέρασε ένας χρόνος και πλέον. Γιατί ακόμη δεν υπέγραψε η υπηρεσία ή ο 
ανάδοχος, γιατί δεν υπέγραψε τη σύμβαση αυτή;  

Η τροποποίηση δεν έχει σχέση με τη συμπληρωματική σύμβαση, κάποιο λάθος θα 
κάνετε, σήμερα περάσαμε τον τέταρτο ΑΠΕ, η συμπληρωματική σύμβαση ψηφίστηκε 
από το Δ.Σ. στις 11/07 με την 493/2011 και μέχρι σήμερα ακόμη δεν υλοποιήθηκε.  

Δεύτερη ερώτηση, από την απόφαση που έχουμε από το Περιφερειακό Συμβούλιο 
Δημοσίων Έργων, που μιλάει για την αποδοχή της αίτησης θεραπείας σε ό,τι αφορά στα 
προβλεπόμενα στην εγκεκριμένη με την υπ’ αριθμό 5767/06-02-12 απόφαση της 
Τεχνικής Υπηρεσίας του Δήμου Βέροιας μελέτη, δικτυώματα, δηλαδή του ανάδοχου, να 
υπολογιστεί και να ελεγχθεί η δαπάνη κατασκευής τους και στη συνέχεια να απομειωθεί 
κατά τη δαπάνη των συμβατικών ικριωμάτων, μετά δε την κατασκευή της γέφυρας όλα 
τα υλικά να παραδοθούν στον κύριο του έργου, δηλαδή στο Δήμο.  



Εσείς μας διαβεβαιώνετε εδώ μέσα ότι τα ικριώματα αυτά είναι συμβατική 
υποχρέωση του αναδόχου να τα κάνει. Γίνανε συζητήσεις επί συζητήσεων κι αυτό 
βεβαιώνεται στο Δ.Σ. και γι’ αυτό η δική σας παράταξη ψήφισε και την παραλαβή της 
μελέτης των ικριωμάτων ενώ εμείς δεν την ψηφίσαμε. Ρωτάω επιπλέον, τα συμβατικά 
ικριώματα μέχρι ποιό ύψος θεωρούνται συμβατικά ικριώματα; Εμείς έχουμε ένα ύψος 
που θέλουμε 30 μέτρα ικριώματα, 28, 29, 30 αν δεν κάνω λάθος. 

Πρόεδρος: κ.Νεστορόπουλε βάζετε άλλο θέμα. 
Νεστορόπουλος: Δε βάζω άλλο θέμα, είναι για την παράταση, σας παρακαλώ, δε 

βάζω άλλο θέμα. Και πόσο θα πληρωθούν αυτά αν έχετε υπολογίσει ή τί έχει ζητήσει ο 
ανάδοχος. 

Λαζαρίδης: Για να μπορέσουμε να υπογράψουμε όμως θα έπρεπε να ξέρετε πάρα 
πολύ καλά την πρώτη συμπληρωματική σύμβαση έπρεπε να έχουμε χρήματα. Πώς θα το 
κάναμε αυτό λοιπόν; 

Νεστορόπουλος: Η πρώτη συμπληρωματική σύμβαση αντιδήμαρχε, ήταν από τα 
απρόβλεπτα, ήταν στο όριο των απροβλέπτων και δεν ήταν στο τέταρτο ΑΠΕ, στον 
τέταρτο ΑΠΕ είναι άλλες εργασίες.  

Πρόεδρος: κ.Νεστορόπουλε, δεν μπορεί να γίνεται διάλογος. Τίθενται τα 
ερωτήματα και υπάρχουν απαντήσεις, δεν γίνεται διαφορετικά αν κάνετε διάλογο μεταξύ 
σας. Ολοκληρώστε τα ερωτήματά σας να απαντηθούν. 

Λαζαρίδης: Η άποψή μου είναι αυτή και την ξαναλέω Πρόεδρε.  
Πρώτον, έπρεπε να υπάρχουν τα χρήματα, να έχουμε και τη συναίνεση της 

διαχειριστικής αρχής, να γίνει τροποποίηση του προϋπολογισμού και μετά να υπογραφεί 
η πρώτη συμπληρωματική σύμβαση.  

Για το δεύτερο τώρα, σχετικά με την απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου 
έχουμε και άποψη, την έχουμε πολύ καλά υπόψη, απλά μέχρι να έχουμε την επίσημη 
άποψη και των νομικών συμβούλων δε θέλω να πω κάτι, θα ακολουθήσει Δ.Σ. ειδικά γι’ 
αυτό το θέμα.  

Γιαννουλάκης: Στην Περιφέρεια που έγινε η εκδίκαση της προσφυγής του 
εργολάβου, ποιοι παραβρέθηκαν;  

Λαζαρίδης: Εγώ, ο Πρόεδρος της διαχειριστικής αρχής μαζί με τον τεχνικό 
σύμβουλο επίσης της διαχειριστικής αρχής τον κ.Καπετάνο και τον νομικό μας σύμβουλο 
τον κ.Παπαστεργίου, αλλά σας λέω θα ακολουθήσει ξεχωριστό Δ.Σ. γι’ αυτό.  

Μελιόπουλος: κ.Λαζαρίδη σε κοινή συνέντευξη με τη Δήμαρχο είχατε πει ότι τον 
Απρίλιο του 2013 θα ολοκληρωθεί το έργο.  

Η ερώτησή μου είναι η εξής: πού βασίζετε αυτή τη διαπίστωσή σας ή την 
τοποθέτησή σας με δεδομένου ότι αυτή είναι η έκτη παράταση κι έχουν περάσει ήδη τόσα 
χρόνια από την ημερομηνία που έπρεπε να ολοκληρωθεί το έργο.  

Βλέπω ότι η συνολική δαπάνη του έργου είναι δύο διακόσια με σύνολο 
εγκεκριμένων λογαριασμών εννιακόσια είκοσι. Αν θέλετε διορθώστε με. Αυτά είναι τα 
2/5 περίπου του συνολικού ποσού και το λογικό συμπέρασμά μου είναι ότι τόσες 
εργασίες περίπου έχουν γίνει, τα 2/5 των εργασιών. Συμφωνείτε μ’ αυτήν τη διαπίστωση; 
Κι αν είμαστε κάτω από το μισό, πως εκτιμάτε ότι ένα έργο που δεν έχει ολοκληρωθεί σε 
τρία τέσσερα χρόνια θα ολοκληρωθεί σε μισό; αυτά. 

Λαζαρίδης: Κοιτάξτε, εκτίμηση ήταν αυτή, δεν είναι βεβαιότητα, εκτίμηση είναι 
αυτή σίγουρα, αλλά με βάση ότι τους τελευταίους μήνες υπήρχε αυτό το βασικό θέμα το 
αν τα ικριώματα ως προς τη μελέτη σε πρώτη φάση και ως προς την υλοποίηση σε 
δεύτερη είναι δεν είναι συμβατική υποχρέωση, ήταν ένα θέμα που κινούνταν, τώρα 
εξαιτίας το ότι φαίνεται ότι οδεύει προς μια λύση αυτό, δεν υπάρχει κάποιο άλλο ώστε να 
εμποδίζει τη συνέχιση ή έτσι ή αλλιώς. Κατά συνέπεια, είναι εκτίμηση αυτή, δεν είναι 
βεβαιότητα βέβαια, αλλά δε φαίνεται να υπάρχει κάποιο άλλο θέμα που να εμποδίζει τη 
συνέχιση.  

Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε αυτό το έργο θα μείνει στην ιστορία ως ένα έργο 
αυτοχρηματοδοτούμενο λόγω της δωρεάς, το οποίο δεν μπόρεσε αυτή η δημοτική αρχή 
να εκτελέσει.  



Είναι ανήκουστο, είναι πρωτάκουστο αυτό εδώ το πράγμα και θέλω να οικτίρω με 
την τοποθέτησή μου αυτή, την τακτική της ομάδας που στηρίζει τη σημερινή Δήμαρχο, οι 
οποίοι δώσανε αφειδώς παρατάσεις επί παρατάσεων χωρίς να υπάρχει κανένας λόγος, 
ενώ ξέρανε ευθύς εξαρχής ότι αυτός ο άνθρωπος ούτε μπορεί να κατασκευάσει αυτό το 
έργο, ούτε θέλει να το κατασκευάσει.  

Μάλιστα έκαναν κι ένα άλλο κακό στο Δήμο, με όλες αυτές τις παρατάσεις τις 
οποίες τις δίνανε χωρίς να επιβάλλουμε ποινικές ρήτρες γι’ αυτές τις καθυστερήσεις που 
ήταν όλες οι καθυστερήσεις με υπαιτιότητα του εργολάβου. Φτάσαμε σε ένα σημείο να 
τον έχουμε δικαιολογήσει μέχρι σήμερα με την τακτική αυτή να του δίνουμε αφειδώς 
παρατάσεις, να έχουμε δικαιολογήσει τη στάση του, την αβελτηρία του στο να 
κατασκευάσει το έργο και να κινδυνεύει σήμερα ο Δήμος, αύριο, μεθαύριο και το έργο να 
μην κατασκευαστεί ποτέ και λεφτά να πάρει ως αποζημίωση από εμάς.  

Χώρια ότι το έργο θα κατασκευαστεί κ.Λαζαρίδη σε μια τιμή που όχι μόνο ο 
Κούσιος δεν το φαντάζεται, αλλά και κανένας στην πόλη της Βέροιας.  
Θα ξεκινήσουμε από τα 2.000.000,00 και εσείς θα το φτάσετε το έργο στα 3.000.000,00 
και στα 3.500.000,00 και δεν ξέρω τότε, γιατί τώρα υπάρχουν τα λεφτά, όταν θα το 
φτάσετε στα 3.000.000,00 και στα 3.500.000,00 από που θα βρείτε τα λεφτά για να τους 
πληρώσετε. Επειδή δε θα βρείτε τα λεφτά για να τους πληρώσετε, θα έχουν φαγωθεί, 
εντάξει; ακούστε αυτό που λέω. (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης 
της επόμενης πλευράς κασέτας) 
 Σοφρόνωφ: Από τότε που άρχισε η δημοπράτηση του έργου και στη συνέχεια τα 
είδαμε πενήντα φορές εδώ, δεν έχει καμία σημασία να τα αναφέρουμε για να 
αναμοχλεύουμε τη μνήμη μας, ο εργολάβος χαϊδεύτηκε πάρα πολύ από τη δημοτική 
αρχή, ό,τι ζητούσε έπαιρνε, ό,τι ήθελε γινότανε. Ήδη από τα χρονοδιαγράμματα που και ο 
ίδιος έβαζε, έχει πέσει πάρα πολύ έξω.  

Τώρα, ερχόμαστε για μια νέα παράταση, να σας πω τη γνώμη μου; Θεωρώ ότι η 
Δήμαρχος και ο κ.Λαζαρίδης κάπου στηρίζονται και λένε ότι τον Απρίλη το έργο θα 
παραδοθεί. Δεν είναι εύκολη κουβέντα να την πεις όταν δεν είσαι σίγουρος ότι άντε το 
Μάη θα είναι το έργο παραδομένο Από αυτό ορμόμενη αρχίζω και σκέφτομαι και πέστε 
μου εμένα πονηρή και πέστε μου ότι υποψιάζομαι, αλλά τί να κάνουμε; Και τέτοια θα 
γίνω.  

Υπάρχει μια απόφαση που την ξέρετε, δημοσιοποιήθηκε στο «Διαύγεια», του 
Περιφερειακού Συμβουλίου Δημοσίων Έργων, όπου λέει ότι δε θα πληρωθεί τη μελέτη 
αλλά θα πληρωθεί τη δαπάνη της κατασκευής των ικριωμάτων. Αυτό το ποσό δε μας το 
αναφέρετε πόσο είναι. Ως τεχνικοί εγώ περίμενα να μας πείτε σήμερα ότι αυτό το ποσό 
είναι 700.000,00€. Υπάρχει όμως κι ένα άλλο κομβικό σημείο το οποίο εγώ θα τολμήσω 
να το πω.  
 Πρόεδρος: Τυχαία αναφέρετε το νούμερο φαντάζομαι έτσι;  
 Σοφρόνωφ: Ναι. Υπάρχει η υπαιτιότητα του Δήμου. Ξέρετε τί σημαίνει αυτό; 
Ψάξτε λίγο κ.Λαζαρίδη. Εμείς θέλουμε να βοηθήσουμε.  

Μήπως υπάρχει έγγραφο της υπηρεσίας που λέει στον εργολάβο, άλλαξε τον τύπο 
των ικριωμάτων; Γιατί αν υπάρχει και αυτό, τότε είναι σοβαρό το ζήτημα της 
υπαιτιότητας που οδηγεί με χίλια τον εργολάβο στα δικαστήρια μετά και από δύο και τρία 
χρόνια όταν εμείς από εδώ θα έχουμε φύγει κι όταν η δωρεά δε θα πληρώσει αυτό το 
ποσό. Γιατί όταν θα υπάρχει υπαιτιότητα θα το πληρώσει από ίδια έσοδα ο Δήμος.  

Δυστυχώς η δημοτική αρχή εγώ πιστεύω ότι ήξερε και αν δεν ήξερε, άκουγε, 
έκανε πολλές υπαναχωρήσεις, πολλές υποχωρήσεις, συμβιβάστηκε σε πολλά με έναν 
εργολάβο ο οποίος απέδειξε ότι δεν μπορεί να κατασκευάσει το έργο, δεν είχε δώσει τις 
εγγυήσεις τέτοιου έργου.  

Γι’ αυτό ακριβώς εμείς αυτή την παράταση, με βάση αυτές τις υποψίες μας, τις 
οποίες θαρρετά σας λέμε, γιατί πραγματικά θέλουμε να βοηθήσουμε να γίνει το έργο 
χωρίς να πληρωθεί δραχμή επιπλέον και να γίνει μέσα σ’ αυτά τα χρονοδιαγράμματα για 
να τιμήσουμε τέλος πάντων κι αυτόν τον άνθρωπο που ήθελε να κάνει σχολείο μου έλεγε 
ο κ.Κούτρας, ήθελε να κάνει παιδικό σταθμό, αλλά του υποδείξαμε αυτό και βάζω και 



τον εαυτό μου μέσα, γιατί με θεωρώ κομμάτι εδώ της ομάδας που συνεισφέρουμε, πρέπει 
να λάβουμε έστω και τώρα τα μέτρα μας.  

Αυτά τα επιπλέον που έχει να διεκδικήσει και σας ανέλυσα το σκεπτικό, ούτε να 
τα πάρει γιατί δεν τα δικαιούται κ.Λαζαρίδη. Και το έργο να τελειώσει χωρίς να 
πληρώσει ο Βεροιώτικος λαός ούτε ένα ευρώ.  
 Αγγέλογλου: Είναι πλέον πρόδηλο, εξόφθαλμο ότι είσαστε σε πολύ δεινή 
διαπραγματευτική σχέση με τον ανάδοχο. Μάλιστα όταν δίνονταν κατά συρροή αυτές οι 
παρατάσεις, δεν ειπώθηκε ποτέ ότι αυτή είναι η τελευταία παράταση που παίρνει κι 
ενδεχομένως να ζητήσει κι άλλη.  

Νομίζω όμως ότι σ’ αυτήν την περίπτωση έχει σημασία ότι αν το γνωρίζετε από 
πριν a priori, γιατί επρόκειτο για μια γέφυρα αστικού τύπου και κατέληξε να είναι μια 
γέφυρα της Εγνατίας, ότι αυτή η γέφυρα ήταν πάρα πολύ δύσκολο να γίνει, έτσι όπως 
διαμορφώθηκε η όλη ιστορία. 

Αν όμως το ξέρατε, αυτό ξεπερνάει τη βαριά αμέλεια, γιατί η βαριά αμέλεια σ’ 
αυτές τις περιπτώσεις όταν πρόκειται μάλιστα για ένα θέμα φορτισμένο, ένηθικής τάξης 
θέμα, τότε είναι οδυνηρό, δεν είναι απλά λεφτά του δημοσίου αυτά, είναι χρήματα μιας 
δωρεάς, επομένως δε συγχωρείται η βαριά αμέλεια σ’ αυτές τις περιπτώσεις, δε 
συγχωρείται ούτε κιόλας να στρώνετε το δρόμο του εργολάβου να πάει στο δικαστήριο 
και να κερδίσει περισσότερα λεφτά που θα τα αφήσετε στους επόμενους σα βάρος 
δυσβάσταχτο. Νομίζω πως σ’ αυτή την περίπτωση η βαριά σας αμέλεια ισοδυναμεί με 
δόλο. 
 Γιαννουλάκης: Θα ξεκινήσω με μια παροιμία που λέει ο λαός μας: «όποιος θέλει 
τα πολλά χάνει και τα λίγα» ή «το φθηνό είναι ακριβό ή το ακριβό είναι φθηνό».  

Ο Δήμος μας είχε μια μελέτη έτοιμη, η διαφορά της τιμής με τη μελέτη αυτή την 
οποία υλοποιούμε σήμερα ήταν γύρω στις τριακόσιες χιλιάδες αν θυμάμαι, αλλά η 
Δήμαρχος δεν ήθελε να υλοποιήσει εκείνη τη μελέτη. Πέρασαν τρία χρόνια από τότε και 
ακόμη η γέφυρα δεν έχει γίνει.  

Θα σταθώ όμως κάπου το οποίο δεν ξέρω αν έγινε εσκεμμένα ή άθελα 
κ.Λαζαρίδη. Στο εισηγητικό για την τέταρτη παράταση, μας λέγατε ότι παρά ταύτα η 
σύνταξη μελέτης ικριωμάτων αποτελεί ευθύνη του εργολάβου, συνεπώς η καθυστέρηση 
σύνταξης οφείλεται σε αποκλειστική υπαιτιότητά του.  

Σήμερα μας λέτε άλλα, ότι η τέταρτη παράταση εγκρίθηκε, ήταν διαστήματος 150 
ημερών, χορηγήθηκε χωρίς αναθεώρηση και χωρίς επιβολή ποινικών ρητρών λόγω 
συνυπευθυνότητας. Τί σημαίνει; Άλλο ψήφισε το Δ.Σ. για την τέταρτη παράταση, ότι 
αποκλειστικά υπεύθυνος είναι ο εργολάβος.  

Σήμερα εδώ μας λέτε στο σημερινό εισηγητικό, λόγω συνυπευθυνότητας. Ξέρετε 
τί όπλο δίνετε μ’ αυτό στον εργολάβο; Μας λέγατε ότι δεν είναι ευθύνη του Δήμου, είναι 
υποχρέωση του εργολάβου να κάνει τη μελέτη για τα ικριώματα και σήμερα μας λέτε 
στην εν λόγω μελέτη δεν περιλαμβάνεται και η απαραίτητη για την υλοποίηση του έργου 
μελέτη ικριωμάτων.  

Ο κ.Μαυράκης άλλα μας είπε στον Άγιο Γεώργιο. Ο κ.Μαυράκης είπε ότι από την 
κατασκευή, σύμφωνα με τα συμβατικά τεύχη που έχουν υπογραφεί με τον ανάδοχο και 
την εργοληπτική εταιρεία, δε θα προκύψει καμία επιβάρυνση για το έργο όπως έχει 
προϋπολογιστεί, επειδή είναι σαφής η αναφορά και ο προσδιορισμός στα συμβατικά 
τεύχη, ότι η μελέτη και η κατασκευή και η υλοποίηση των ικριωμάτων είναι ανηγμένα 
στις τιμές μονάδος του σκυροδέματος κι εξοφλούνται πληρώνοντας την τιμή του 
σκυροδέματος.  

Γιατί γίνεται αυτή η αλλαγή της υπευθυνότητας και συνυπευθυνότητας; 
Αποκλειστικής ευθύνης του εργολάβου και σήμερα είμαστε συνυπεύθυνοι κι εμείς. Τί 
μεσολάβησε; Κι από εκεί που ήμασταν πάνω από τη βάρκα, είμαστε τώρα κάτω από τη 
βάρκα.  
 Νεστορόπουλος: Τί να πω κι εγώ μετά από τις τοποθετήσεις των συναδέλφων! 
Όπως είπα και πριν στην ερώτησή μου, η πρώτη συμπληρωματική σύμβαση υπογράφηκε 
11/07/2011 κι έπρεπε να είχε υλοποιηθεί μέχρι σήμερα. Δυστυχώς δεν έγινε αυτό.  



Στις 01/02/2012 καταθέτει ο ανάδοχος τη μελέτη για τα ικριώματα και έξι μήνες 
κάνουμε μετά, αφού ήρθε δυο-τρεις φορές στο Δ.Σ., τη μια μας έλεγε η Δήμαρχος, θα 
πάρω τη γνώμη των νομικών συμβούλων η οποία δεν ήρθε ποτέ, την άλλη αναβλήθηκε 
γιατί δεν είχε την απαραίτητη πλειοψηφία, γιατί μας το έφερε έκτακτο, την τρίτη το 
πέρασε επιτέλους τον Ιούλιο του 2012, δηλαδή παίρνουμε αποφάσεις μετά από πέντε-έξι 
μήνες για θέματα που πρέπει να τρέξουν, που πρέπει να ολοκληρωθεί επιτέλους το έργο 
αυτό.  

Οι άνθρωποι διαθέσαν ένα ποσό σύμφωνα με τη σύμβαση να κατασκευαστεί το 
έργο 2.080.000,00€. Σήμερα ήδη έχει ξεπεραστεί συν 141.000,00€ που ψηφίστηκε ο 
τέταρτος ΑΠΕ. Ο ανάδοχος του έργου διεκδικεί με την προσφυγή του στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο Δημοσίων Έργων άλλες 800.000,00€ για τα ικριώματα. Θεωρώ ότι το έργο 
αυτό θα ξεπεράσει τα 3.500.000,00€ και δεν ξέρω πότε θα κατασκευαστεί και ποιος θα 
πληρώσει στο τέλος τη διαφορά από τη συμβατική υποχρέωση με την τελική αποτίμηση 
που θα κοστίσει το έργο.  

Έπρεπε νομίζω αντιδήμαρχε να μην προσφύγετε στο Περιφερειακό Συμβούλιο, 
έπρεπε να στείλετε εσείς έγκαιρα ερώτημα στο υπουργείο. Προσέφυγε ο ανάδοχος, δεν 
ξέρω αν κάνατε ερώτημα στο υπουργείο για το θέμα αυτό, να σας δώσουν διευκρινιστικές 
ερωτήσεις συγχρόνως που προσέφυγε ο ανάδοχος στο Περιφερειακό Συμβούλιο. Αν έγινε 
αυτή η διαδικασία, γιατί ενδεχομένως μπορεί να έχουμε μια άλλη ερμηνεία για τα 
ικριώματα από το υπουργείο.  

Λέω και πάλι, μακάρι να τελειώσει το έργο, εμείς βάλαμε πολλές φορές πλάτη, 
τρεις φορές ψηφίσαμε παρατάσεις ομόφωνα, αλλά από εκεί και πέρα δεν μπορεί να 
συνεχιστεί αυτό το πράγμα, δεν μπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση. Κάποτε ο 
κ.Δάσκαλος είχε πει εδώ μέσα να τον δώσουμε περισσότερη παράταση που τελείωνε τον 
Ιούνιο του 2012 η παράταση, κάπου πέρυσι το χειμώνα ήταν. Σας ρωτήσαμε, το 
Σεπτέμβρη θα τελειώσει αντιδήμαρχε; Τώρα μας λέτε και από τη συνέντευξη που δώσατε 
πρόσφατα με τη Δήμαρχο, είπατε ότι θα τελειώσει τον Απρίλιο του 2013, αν τελειώσει το 
2014 να είμαστε ευτυχείς κ.Λαζαρίδη και μακάρι να ζει και ο κ.Κούσιος και να δει αυτό 
το έργο ολοκληρωμένο. Να δούμε ποιός θα το πληρώσει στο τέλος.  
 Λαζαρίδης: Πρόεδρε, κάποιος συνάδελφος μίλησε για δόλο.  

Προφανώς κρίνει εξ’ ιδίων, δεν πρέπει να με ξέρει καλά, κρίνει εξ’ ιδίων κι όλοι 
οι υπόλοιποι κινδυνολογούν.  

Εγώ δε θα μιλήσω για τον κ.Μαυράκη, ο κ.Μαυράκης έκανε τη μελέτη, είχε αυτή 
την άποψη την οποία ήμασταν υποχρεωμένοι να ασπαστούμε γιατί μας χαρίστηκε η 
μελέτη. Κάποιος άλλος συνάδελφος μίλησε για εφτακόσια χιλιάρικα. Κανείς από εμάς δε 
βγήκε να πει τέτοιο νούμερο. Εφτακόσια χιλιάρικα είναι η απαίτηση του αναδόχου η 
οποία μπορεί να είναι και ένα εκατομμύριο, δύο εκατομμύρια, δεν έχει να κάνει.  

Προτείνεται μια διαδικασία από το Περιφερειακό Συμβούλιο στο οποίο δεν 
πήγαμε εμείς, ήταν αίτηση θεραπεία κατά της απόφασης του Δ.Σ. που δεν ενέκρινε τον 
ΑΠΕ έτσι όπως μας προτάθηκε και να θυμίσω όταν όμως η Τεχνική Υπηρεσία έκανε 
αίτημα όλα αυτά τα ερωτήματα να πάνε σε ανώτερο όργανο, απορρίφθηκε από το Δ.Σ. 
και δεν το ψηφίσατε κι εσείς.  

Υπήρξε τέτοιο αίτημα, όλα αυτά, επειδή υπήρχε ένα θέμα εδώ και μερικούς 
μήνες, να πάνε σε ανώτερο συμβούλιο. Τώρα λέτε για υπουργείο. Δεν το ψηφίσατε. Ως 
προς το υπουργείο, υπάρχει προσωρινή διαταγή που τώρα έγινε και οριστική, που λέει 
τώρα ξεκάθαρα ότι δεν είναι ικριώματα αυτά εδώ, τότε ήταν προσωρινή τώρα έγινε 
οριστική, από εκεί και μετά περιμένετε, το πιο σημαντικό από όλα είναι ότι δεν έχει 
φαγωθεί ευρώ, δηλαδή ό,τι κατασκευάστηκε, αυτό πληρώθηκε, ότι θα το ξαναπώ ακόμη 
μια φορά, είναι πολιτική απόφαση, να μείνει ο εργολάβος στο έργο γιατί δεν έχουμε και 
καλή εμπειρία από τις εκπτώσεις.  

Όπου κηρύξαμε τον ανάδοχο έκπτωτο, το έργο «πάγωσε»,  τελματώθηκε, γι’ αυτό 
μιλάω για μια ατέρμονη διαδικασία.  

Κάνουμε αυτό που πρέπει, είμαστε σε συνεννόηση σε αγαστή συνεργασία με τη 
διαχειριστική ομάδα, δεν κάνουμε τίποτα τυχαία, παρακολουθείται το έργο στενά και 



πιστεύω ότι θα υλοποιηθεί το έργο μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα και καμιά σχέση 
με τα νούμερα που ακουστήκαν από απέναντι τα οποία είναι νούμερα καθαρά φαντασίας. 
 Τσιούντας: Έχουμε δώσει μέχρι στιγμής πέντε παρατάσεις και μήπως θεωρηθεί 
μεροληπτική η συμπεριφορά του Δήμου υπέρ του εργολάβου.  

Ο κ.Γιαννουλάκης διάβασε τη δεύτερη παράγραφο της δεύτερης σελίδας του 
εισηγητικού που εκεί αναλαμβάνει ο Δήμος την ευθύνη για την καθυστέρηση με 
τέσσερεις υπογραφές στελεχών του Δήμου και του αντιδημάρχου, δηλαδή του 
κ.Γκαβανά, της κας Τριχοπούλου, του κ.Κακοδήμου και του αντιδημάρχου ο οποίος 
συμφωνεί με την εισήγηση, δέχονται ότι είναι συνυπεύθυνοι για την καθυστέρηση. Αν 
θυμάστε όταν ήταν εδώ ο εργολάβος, μας είχε πει ότι είναι κάποια πράγματα που γίνονται 
και δε λέγονται και κάποια που λέγονται και δε γίνονται. Δεν ξέρω τι έχει γίνει εδώ, αν 
κάτι έγινε και δε λέγεται ή αν λέγεται και δε γίνεται, τέλος πάντων. Σήμερα καλούμαστε 
να δώσουμε μια έκτη παράταση. Έχουμε εμπιστοσύνη στον εργολάβο; Θυμάστε πώς τον 
χαρακτήρισε στο Δ.Σ. που κάναμε στο Μακροχώρι η Δήμαρχος, τον εργολάβο; 
Θυμηθείτε το ή ανατρέξτε στα πρακτικά να το δείτε, πάλι γι’ αυτό δεν μπορώ να το πω 
γιατί μπορεί ο εργολάβος να μηνύσει εμένα, αφού δε μήνυσε τη Δήμαρχο, να μηνύσει 
εμένα.  

Έχει περάσει ο διπλάσιος χρόνος μέχρι αυτή τη στιγμή και πλέον, από το χρόνο 
που προέβλεπε η σύμβαση η αρχική, ο διπλάσιος χρόνος και πλέον. Έπρεπε να τελειώσει 
τον Ιούλιο σε ένα χρόνο και πέρασαν άλλοι δυο-τρεις μήνες και ακόμη δε γίνεται τίποτα.  

Πιστεύετε ότι μπορεί να υλοποιήσει το έργο; Αν πιστεύετε, να ψηφίσουμε ναι. 
Εγώ δεν έχω πειστεί ότι μπορεί ο συγκεκριμένος εργολάβος με τα ποσά που προβλέπει η 
μελέτη αυτή, να υλοποιήσει το έργο. Είχα πει αν πιστεύετε, πείστε κι εμάς να ψηφίσουμε, 
εμείς θέλουμε να γίνει το έργο, γι’ αυτό δώσαμε και πολλές φορές τη συγκατάθεσή μας 
και στις παρατάσεις αλλά δεν πάει άλλο.  

Είχα πει τελευταία ότι έπρεπε να είχε κηρυχθεί έκπτωτος, γιατί εσείς που τον 
ξέρετε καλύτερα, η Δήμαρχος που τον χαρακτηρίζει έτσι, έπρεπε να πάρει την απόφαση 
και να κηρυχθεί έκπτωτος. Όσο καθυστερεί τόσο εις βάρος του Δήμου θα είναι και ίσως 
και δημοτικών συμβούλων. 
 Κουτσαντάς: Πρόεδρε μια σύντομη τοποθέτηση.  

Δε θα πω και τίποτα καινούργιο. Ακούστηκαν τα περισσότερα, περισσότερο και 
αιτιολόγηση της ψήφου μου αν θέλετε.  

Είχαμε πέντε παρατάσεις, στην προηγούμενη ξέρετε δε συναίνεσα και δε θα 
συναινέσω ούτε και σ’ αυτή, διότι θεωρώ ότι φανήκαμε υπερβολικά γενναιόδωροι 
απέναντι σ’ αυτόν τον άνθρωπο. Καλώς δώσαμε μια, δύο, τρεις, αλλά από τις πέντε 
βλέπω ότι οι τρεις έχουν να κάνουν με καιρικές συνθήκες και πάμε να δώσουμε τώρα 
άλλη μια παράταση η οποία θα έχει χειμώνα και δε νομίζω να υπάρχει κανείς που δεν 
πιστεύει ότι θα ζητήσει επιπλέον παράταση λόγω καιρικών συνθηκών. Δεν υπάρχει 
περίπτωση, θα ζητήσει κι άλλη.  

Θεωρώ ότι δε χρειαζόμαστε περισσότερα στοιχεία για να θεωρήσουμε 
αναξιόπιστο τον συγκεκριμένο εργολάβο. Εγώ προσωπικά δεν πιστεύω ότι μπορεί να 
κάνει κάτι και να τελειώσει το έργο όπως πρέπει κι όταν πρέπει, εύχομαι να κάνω λάθος, 
μακάρι να πάρει την παράταση αυτή και να το τελειώσει αλλά δε μου προκύπτει εμένα 
από πουθενά. Συνεπώς κι εμένα η ψήφος μου θα είναι αρνητική στην παράταση. 
 Πρόεδρος: Πάντως υπάρχει μια αντίφαση, το μακάρι να πάρει την παράταση.  
 Κουτσαντάς: Εύχομαι να κάνω λάθος, να βγω εγώ λάθος αλλά δεν το νομίζω. 
 Πρόεδρος: Αγαπητέ συνάδελφε γνωρίζετε τι θα σήμαινε αν σήμερα ομόφωνα είχε 
αρνητική θέση το Δ.Σ.; Τι θα σήμαινε για το έργο; 

Λαζαρίδης: Αν η σημερινή παράταση δεν περάσει, ο ανάδοχος φεύγει, φεύγει από 
το έργο, είναι πάρα πολύ απλό.  

Πρόεδρος: Άρα εισηγείστε να κηρυχθεί έκπτωτος. 
Κουτσαντάς: Ναι, φυσικά. 
Λαζαρίδης: Εκτός αυτού, γιατί κάποιοι νομικοί, κάποιοι που ξέρουν από έργα, 

εκτός αυτού, με βάση την τελευταία απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου που 



βιαστήκατε, υπάρχει μια μερική τουλάχιστον δικαίωσή του, οπότε ανατρέπονται όλα 
αυτά για τα οποία μιλάμε.  

Ούτε έκπτωτο μπορεί να τον βγάλει κανείς σήμερα με βάση αυτή τη δικαίωσή του 
και αναδρομικά η έκπτωση θα ανατρέπονταν. Αναδρομικά, αν δικαιώνονταν 
μεταγενέστερα και πάλι θα βρισκόμασταν στα ίδια. Υπάρχει μια αναδρομική δικαίωσή 
του, μερική έστω, η οποία και έκπτωτο να τον βγάζαμε πέρυσι θα δικαιώνονταν τώρα με 
βάση αυτή την απόφαση. 

Βοργιαζίδης: Μισό λεπτό. Υπάρχει μια πραγματικότητα την οποία πρέπει να την 
αποδεχτούμε. Καταρχήν δυστυχώς τους εργολάβους δεν τους επιλέγουμε, προκύπτουν 
από μειοδοτικό διαγωνισμό.  

Υπήρχε ένα καθεστώς δημοπρασιών διαφορετικό παλιότερα το οποίο απέκλειε τις 
χαμηλότερες και τις υψηλότερες προσφορές, δυστυχώς έχει πολλά χρόνια που έπαψε να 
ισχύει. Πράγματι θεωρούσαμε ότι είναι συμβατική υποχρέωση του εργολάβου η 
κατασκευή των ικριωμάτων κι αυτό υποστηρίζαμε, αλλά επίσης πράγματι η καθ’ ύλην 
αρμόδια επιτροπή του περιφερειακού συμβουλίου δημοσίων έργων αποφάσισε του περί 
αντίθετου. Αυτή είναι η πραγματικότητα, βάσει αυτής καλούμαστε να ψηφίσουμε.   

Πρόεδρος: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, επειδή εκτιμώ το αυτονόητο ότι είναι 
απόφαση για ένα σημαντικότατο θέμα, κορυφαίο θέμα που απασχολεί το Δ.Σ., θα ζητήσω 
και εγώ από τη θέση μου και πάλι λοιπόν γι’ αυτό το θέμα, ονομαστική ψηφοφορία.  

Κορωνάς: Θα ήθελα να δικαιολογήσω την ψήφο μου.  
Θα ψηφίσω τη συγκεκριμένη παράταση, αλλά με την εξής δήλωση.  
Δε δέχομαι λόγω συνυπευθυνότητας, αυτό δεν το αποδέχομαι, δεν το ψηφίζω, 

θεωρώ ότι δόθηκε η παράταση, γιατί ο εργολάβος καθυστέρησε την υποχρέωση της 
μελέτης και συντρέχουν λόγοι ανωτέρας βίας. Τη συνυπευθυνότητα ποτέ δεν την έχουμε 
ψηφίσει σα Δ.Σ. σε όλες τις προηγούμενες παρατάσεις και τώρα δε θα το ψηφίσω. 

Πρόεδρος: Εγώ οφείλω να πω ότι ψήφος θετική υπό προϋποθέσεις δεν υπάρχει, 
θα γραφούν όμως όλα αυτά στα πρακτικά. 

Μιχαηλίδης: Θα ήθελα να κάνω κι εγώ το ίδιο. Αντιλαμβάνομαι ότι είναι μια 
λάθος διατυπωμένη εισήγηση που παραβιάζει την απόφαση του Δ.Σ. Ψηφίζω λοιπόν κι 
εγώ την εισήγηση, με αυτήν την παρατήρηση που διατυπώθηκε εύστοχα από τον 
κ.Κορωνά. 

Κακοδήμος: Εγώ από την πλευρά μου θέλω να διευκρινίσω ένα πράγμα.  
Συνυπευθυνότητα ίσως είναι ένας αδόκιμος όρος που χρησιμοποιήθηκε αλλά ήθελε να 
περιγράψει αυτό ακριβώς, ότι δώσαμε παράταση πέντε μήνες, από τους πέντε μήνες οι 
τρεις μήνες έφταιγε ο εργολάβος, οι δυο μήνες του χειμώνα έφταιγε η ανωτέρα βία.  

Κάπου όμως δώσαμε στο τέλος μια παράταση πέντε μηνών χωρίς αναθεώρηση 
και χωρίς ποινική ρήτρα ορίζοντας αυτό το πράγμα, ότι είναι δυο μέρη και αποφασίζουν 
και οι δυο εκείνη τη στιγμή, ότι ο ένας παραιτήθηκε από τις αναθεωρήσεις, ότι δε θέλω 
αναθεωρήσεις ρητά και καθαρά και μέσα στο συμβούλιο και το δεύτερο μέρος 
αναγνωρίζει αυτή την ανωτέρα βία άλλους δυο μήνες καθυστέρηση.  

Στην ουσία ψηφίσαμε αν θυμάμαι καλά και είναι γραμμένο και στο αποφασιστικό 
μέρος της απόφασης, πέντε μήνες παράταση γι’ αυτό το λόγο. Τώρα, αν η λέξη 
συνυπευθυνότητα παρερμηνεύεται και λέμε ότι είναι ευθύνη του Δήμου για άλλα 
πράγματα, με συγχωρείτε αλλά αυτό το πράγμα δεν εννοεί κανένας μας. Ίσως είναι 
αδόκιμη η λέξη συνυπευθυνότητα αλλά αυτό εννοούμε. 

Πρόεδρος: Μπορούμε επομένως κ.Κακοδήμο ως προς αυτό να γίνει μια άλλη 
διατύπωση, γιατί πραγματικά τίθεται θέμα λοιπόν.  

Κορωνάς: Πρόεδρε μισό λεπτό, η ανωτέρα βία σε καμιά περίπτωση δε σημαίνει 
συνυπαιτιότητα νομικά του Δήμου, γι’ αυτό λέγεται και ανωτέρα βία, είναι ένα τυχαίο 
γεγονός, ανωτέρα βία δε σημαίνει ότι ο Δήμος ήταν συνυπαίτιος ή υπαίτιος στην 
καθυστέρηση αυτή, επομένως, κ.Κακοδήμο μισό λεπτάκι, σας άκουσα προσεκτικά, 
ουδέποτε εμείς ψηφίσαμε παράταση για υπαιτιότητα του Δήμου έστω και 
συνυπαιτιότητα.  

Η ανωτέρα βία δεν είναι συνυπαιτιότητα του Δήμου και κακώς εδώ πέρα λέτε των 
συμβαλλόμενων μερών, δηλαδή αναδόχου και Δήμου Βέροιας. Δηλαδή τι άλλο πρέπει να 



πείτε για να μας πείσετε; Εδώ το λέτε ξεκάθαρα ότι είμαστε συνυπαίτιοι. Εγώ αυτό δεν το 
δέχομαι και δεν το ψήφισα ποτέ και έτσι θα ψηφίσω ότι δεν ήταν ποτέ ο Δήμος 
συνυπεύθυνος.  

Βοργιαζίδης: Άρα ζητούμε την τροποποίηση του εισηγητικού όσον αφορά τον όρο 
συνυπευθυνότητα και συμπληρώνουμε το «Χωρίς αναθεώρηση και χωρίς επιβολή 
ποινικών ρητρών», όπως διατυπώθηκε στην υπ’ αριθ. 20/2012 απόφαση του Δ.Σ. 

Πρόεδρος: Σας καλύπτει αυτό κ.Κορωνά; 
Κορωνάς: Ναι και θα ήθελα να κάνω την εξής δήλωση: Εγώ σα δημοτικός 

σύμβουλος ψήφισα να μην επιβληθούν οι ποινικές ρήτρες επειδή η παράταση δόθηκε για 
λόγους ανωτέρας βίας και λόγω των δυσμενών καιρικών συνθηκών.  

Λαζαρίδης: Έτσι ακριβώς θα γίνει η τροποποίηση. 
Πρόεδρος: Με αυτή την τροποποίηση, θα προχωρήσουμε σε ονομαστική 

ψηφοφορία. Η γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους 
και θα ψηφίζετε ονομαστικώς υπέρ ή κατά της εισήγησης του αντιδημάρχου Αριστομένη 
Λαζαρίδη, με την τροποποίηση που προτάθηκε από τον αναπληρωτή Δημάρχου Κων/νο 
Βοργιαζίδη. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω 
εισήγηση, με την προτεινόμενη τροποποίηση. Έτσι: 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν δεκαεννιά (19) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 
Μ.Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, 
Β.Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, 
Λ.Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Χ.Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Κ. Συμεωνίδης, Γ. Κάκαρης, 
Β.Παπαδόπουλος. 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισε ο Πρόεδρος της Δ.Κ. Βέροιας Η.Τσιαμήτρος. 
Αρνητική ψήφο έδωσαν έντεκα (11) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Κ. Κουτσαντάς, 

Λ.Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Κ. 
Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα,  Σ. Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 

Παρών δήλωσε ο δημοτικός σύμβουλος Ι.Αγγέλογλου.  
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 18-9-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την υπ’ αριθ. 76/2009 μελέτη του ΤΤΔΒ. 
3.- Την με αριθ. 99/2010 απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, με την οποία εγκρίθηκαν 
τα πρακτικά δημοπρασίας και έγινε η ανάθεση του παραπάνω έργου στην ΑΛΙΑΚΜΩΝ 
ΑΤΕΒΕ. 
4.- Την με αρ. πρωτ. Γ/οικ2529/7-7-2010 σύμβαση μεταξύ της Δημάρχου Βέροιας και 
του αναδόχου. 
5.- Τις υπ’ αριθ. 46,225,613/2011 και 20,307,308,427/2012 αποφάσεις του Δ.Σ. 
6.- Τις υπ’ αριθ. 6013/15-6-2012 και 9640/13-9-2012 αποφάσεις του Γ.Γ.Α.Δ.Μ.Θ. 
7.- Την με αρ.πρωτ. 45545/31-8-2012 αίτηση της εταιρίας ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ. 
8.- Το με αρ. πρωτ. 23900/21-5-2012 έγγραφο της εταιρίας ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ. 
9.- Το υπ’ αριθ. 5767/6-2-2012 έγγραφο της Τεχνικής Υπηρεσίας Δ.Βέροιας. 
10.- Την υπ’ αριθ. 4/20-6-2012 εισήγηση του Συμβουλίου Δημοσίων έργων Ν.Ημαθίας. 
11.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
12.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), του 
άρθρου 37 του Ν.3316/2005, του άρθρου 48 του Ν.3669/2008 και του άρθρου 96 του 
Ν.3463/2006. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

 Εγκρίνει τη γενική παράταση του χρόνου εκτέλεσης του έργου «Κατασκευή 
γέφυρας Αφών Κούσιου» κατά εκατόν πενήντα (150) ημέρες, δηλαδή μέχρι τις 2 
Φεβρουαρίου 2013, χωρίς αναθεώρηση των εργασιών του έργου και χωρίς επιβολή της 
σχετικής ποινικής ρήτρας. 



 Η υπογραφή της συμπληρωματικής σύμβασης, θα συνοδευτεί από την αυτόματη 
παράταση της κύριας σύμβασης κατά ενενήντα (90) ημέρες, διαμορφώνοντας ανάλογα 
και την τελική ημερομηνία περαίωσης των εργασιών του έργου. 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  544/ 2012 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ε. Κελεσίδης  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Σ. Ρίσσου  
Π. Παυλίδης  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  9-10-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Ι. Αγγέλογλου 
  
  
  
  

 
 
 


